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Tento článok obsahuje historický pre-
hľad o urbariátoch a ich zániku v roku 1949. 
Venujem sa v ňom založeniu Pozemkového spo-
ločenstva „Urbár“ v roku 1992 a jeho zrušeniu 
na základe rozhodnutia väčšinových vlastníkov 
v roku 2011. Objasním čitateľom prípad „spoloč-
ných pasienkov“ a zaoberám sa v ňom aj záme-
rom znovuzaloženia pozemkovej spoločnosti. 

Urbariát
Urbárium bola listina alebo súbor nepísaných 

pravidiel, ktoré určovali pomer dávok a povin-
ností poddaných voči ich zemepánovi na zákla-
de pravidiel obyčajového alebo písaného práva. 
Listina obsahovala aj údaje súvisiace s hospo-
dárením poddaných a zemepána, povinnosti 
poddaných voči nemu, súpis zariadení, strojov, 

Zberné nádoby na odpad  
           

POZVÁNKY

OZ Klobáskový klub 
pozýva všetkých gurmánov na 
VII. Medzinárodný klobásový 
festival. 
21. februára 2014 - uvítací nesú-
ťažný program od 14.00 do 21.00 hod.
22. februára 2014  - súťažný 
program od 10.00 hod. v stane pri Inova-
techu. V kultúrnom programe vystúpi 
hudobná skupina Dušana Fóku, speváci 
súboru Hahota, Dominika Gálová, DFS 
Zvončeky, speváčka Anna Veselovská 
a Karel Gott Revival Morava Josefa 
Boudy.

1. marca 2014  
Hrajkovácka burza detského oblečenia
4. marca 2014  
Fašiangový sprievod
7.–9. marca 2014  
Oslavy Csemadoku 65. výročie
8. marca 2014  
MDŽ MO Matice slovenskej
14. marca 2014 
Csemadok oslava 
21. marca 2014  
Spomienka na Zoltána Pongrácza
4. apríla 2014  
Vynášanie Moreny
12. apríla 2014  
Záhradnícky trh

veľkosť a druh užívaných pozemkov. Mária 
Terézia sa snažila zákonným spôsobom vyspo-
riadať vzťahy medzi poddanými a zemepánmi. 
Vzhľadom k tomu, že sa jej to nepodarilo, 
po obchádzaní zákonodarcov svoje zámery 
zrealizovala v roku 1767 nariadením, 
ktoré poznáme ako Urbársky patent Márie 
Terézie. Urbárska regulácia upravovala 
poddanské pomery až do roku 1848, kedy 
bolo Uhorským snemom zákonom č. IX/1848 
poddanstvo zrušené. V roku 1853 zrušili 
dovtedajší urbársky pomer voči zemepá-
novi a  urbárnici sa stali i právnymi vlast-
níkmi poddanskej pôdy. Vtedy sa vlastníci 
zlúčili do pozemkových spoločenstiev, 
v ktorých spoločne hospodárili až 
do roku 1949. (pokr. na str. 2) 

História sládkovičovského urbariátu

Jedno spoločenstvo vlastníkov bytov na Sídlisku J. Dalloša navrhuje, aby v poplatkoch za zber 
a likvidáciu odpadov boli zahrnuté aj náklady na zakúpenie zberných nádob. Znamenalo by to 
navýšenie poplatkov každému občanovi nášho mesta o 2 €. Mestská samospráva je toho názoru, 
že by to znamenalo poškodenie občanov bývajúcich v rodinných domoch. Podľa VZN každá domác-
nosť musí vlastniť zbernú nádobu. Obyvatelia bytových domov si môžu zakúpiť alebo si môžu zo-
brať do prenájmu zberné nádoby. Na základe podnetu predsedníčky spomínaného spoločenstva bol 
dňa 27. januára 2014 v Nitrianskych novinách MY uverejnený článok „investigatívnej novinárky“ 
Jany Arpášovej Lazániovej pod názvom „Obyvatelia v bytovkách si majú prenajímať kontajnery“. 

Z obsahu článku je zrejmé, že autorka článku nechápe rozdiel medzi zabezpečením a zakúpe-
ním zberných nádob na tuhý komunálny odpad (TKO). Zabezpečiť znamená zaobstarať, ale nie 
zakúpiť. Zákon predpisuje samosprávam zabezpečenie zberných nádob na TKO len z dôvodu, 
že na trhu existujú rôzne zberné nádoby na TKO, rôzne typy vozidiel na zber odpadu, aby si 
poplatníci nemuseli hľadať výrobcu alebo predajcu zberných nádob, aby si nezakúpili nevhodné 
zberné nádoby. Zákon samosprávam ukladá, aby zabezpečila zberné nádoby na TKO. 

Mesto Sládkovičovo nemá v poplatkoch za TKO zahrnuté náklady na zakúpenie zberných ná-
dob. V zmysle § 78, ods. 2. zákona č. 582/2004 Z. z. mesto len zabezpečuje zberné nádoby. Podľa 
nášho názoru, keby mesto vlastnilo zberné nádoby, poplatníci by neboli motivovaní k tomu, aby 
tieto šetrili a chránili. 

Na základe našich zistení časť samospráv v našom regióne nemá a druhá časť, naopak, má 
zahrnuté náklady na zakúpenie zberných nádob v poplatkoch za TKO. Samozrejme, ak v po-
platkoch za TKO sú obsiahnuté náklady na zakúpenie zberných nádob, poplatky sú vyššie. 
Najvyššie poplatky v samosprávach, ktoré majú náklady na zakúpenie nádob na TKO v poplat-
koch zahrnuté, je mesto Šaľa, kde poplatky za TKO na rok 2013 boli vo výške 28,50 €. 

Zvýšiť poplatky TKO a každých 5 rokov dávať nové zberné nádoby, je plytvanie. Ak dávame 
pozor na zberné nádoby a šetrne s nimi zaobchádzame, vydržia oveľa viac ako 5 rokov. Novinárka 
vo svojom článku tvrdí, že na predsedníčku spomínaného spoločenstva vlastníkov bytových do-
mov sme vytvárali tlak, aby podpísala nájomnú zmluvu na prenájom kontajnerov. To vôbec nie 
je pravda! Myšlienka prenájmu 1100 l kontajnerov pre bytové domy vznikla ešte pred schválením 
VZN, keď na rokovanie v tejto veci prišli všetci zástupcovia bytových domov, okrem predsedníčky 
spomínaného bytového domu. Miestna samospráva sa schválením VZN o poplatkoch snažila vy-
tvoriť rovnaké podmienky pre všetkých občanov mesta. V zmysle schváleného VZN každý občan 
musí vlastniť zbernú nádobu a tí, ktorí bývajú v bytových domoch a ak si nechcú zberné nádoby 
zakúpiť, tak si ich môžu prenajať od technických služieb.          Ing. Anton Szabó, primátor mesta
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Mesto Sládkovičovo bude v priebehu prvého marcového 
týždňa doručovať rozhodnutia za komunálne odpady a 
drobné stavebné odpady. Lehota na zaplatenie tohto po-
platku je do 15 dní odo dňa doručenia. 
V roku 2014 je stanovený koeficient poplatku 
nasledovne: 
• pre fyzické osoby 0,049315 za osobu a kalendárny 

deň, po zaokrúhlení 18 €/rok,
• pre právnické osoby sadzba činí, súčin frekvencie 

odvozov, sadzby a objemu zbernej nádoby pričom 
sadzba je 0,0232 € za 1 l odpadu, napríklad 26 
odvozov × 0,0232 × 110 l nádoba = 66,30 €. 

Každoročne mesto Sládkovičovo eviduje 15 % nedoplat-
kov na poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady, preto vyzývame občanov, aby si svoje poplat-
ky uhradili v stanovenej lehote a vyhli sa exekučnému 
konaniu.                

Ing. Soňa Dömötörová, odbor IVŽP MsÚ

Poplatok za odpady

História sládkovičovského urbariátu
(pokračovanie zo str. 1)

Sládkovičovský urbariát v archívnych 
listinách 

V Maďarskom štátnom archíve (Magyar 
Országos Levéltár) som našiel 4 listiny súvi-
siace s Dioszeghským urbariátom. Prvá listina 
pochádza z roku 1768, je písaná v maďarskom 
jazyku, doplnenie vyhotovili v  latinčine a má 73 
strán. Prvých 24 strán je tlačených, ostatné sú 
písané ručne, ide o takzvané Mária Tereziánske 
tabule súvisiace so Sládkovičovom (v listine 
Dioszegh). Ostatné tri listiny sú písané ručne, 
ich jazyk je latinský s popisom miest a budov 
v maďarčine (napr. vendégfogadó – hostinec, 
malom – mlyn, juhászkunyhó – prístrešok pre 
pastiera atd.). V listine sa píše, že Dioszegh je 
majetkom cirkevného fondu a táto listina ob-
sahuje súpis a ohodnotenie majetku pred odo-
vzdaním do rúk grófa Károlya Eszterházyho. Na 
listine sú uvedené aj mená splnomocnených zá-
stupcov a sú vymenovaní znalci, ktorí majetok 
ohodnotili. Je zaujímavé, že listina obsahuje aj 
popis dvojpodlažného hostinca, ktorý bol vybu-
dovaný z kameňa, popis mlyna ako aj hostinca 
na brehu Malého Dunaja (teraz Čierna Voda), 
ktorý bol tiež majetkom zemepána. V prílohe 
„E” nájdeme menoslov 119 poddaných, 50 že-
liarov, 3 subinquilinusov, 61 censualistov so 
súpisom a veľkosťou pozemkov, ktoré užívali, 
s počtami povinne odpracovaných dní ako aj 
ďalších veľmi zaujímavých údajov.

Zoštátnenie spoločných nehnuteľností
Na základe zákona Slovenskej národnej rady 

č. 81/1949 Zb. majetky pozemkových spoločen-
stiev prešli na jednotné roľnícke družstvá. To sa 
stalo aj so spoločnými pasienkami, na ktoré sa, 
žiaľ, nevzťahoval zákon o reštitúcii z roku 1991.

Spoločné pasienky
Je pár odborníkov v našom meste, ktorí tvr-

dia, že pozemkovej spoločnosti ukradli spoloč-
né pasienky. Oni poznajú aj páchateľov, zoznam 
je dlhý a okrem politických strán za hlavných 
vinníkov označujú aj konkrétne osoby. Tvrdia 
to ľudia, ktorí podľa všetkého nečítali reštituč-
ný zákon alebo keď ho aj čítali, spoliehajú sa 
na to, že ho ostatní nečítali. Spoločné pasienky 
nikto neukradol, ako som v predchádzajúcej 

časti uviedol, ich vlastníctvo prešlo na základe 
zákona č. 81/1949 na jednotné roľnícke druž-
stvá. V zmysle bodu 1, § 4 reštitučného zákona 
č. 229/1991 Zb. „Oprávnenou osobou je štát-
ny občan Slovenskej republiky, ktorý má trva-
lý pobyt na jej území a ktorého pôda, budovy 
a stavby patriace k pôvodnej poľnohospodárskej 
usadlosti prešli na štát alebo na iné právnické 
osoby v dobe od 25. februára 1948 do 1. januára 
1990 spôsobom uvedeným v §  6 ods.1.”

Na základe toho je zrejmé, že oprávnenými 
osobami boli podľa reštitučného zákona fyzic-
ké osoby a nemohli nimi byť urbariáty vniknu-
té na základe Tereziánskeho urbáru. Spoločné 
pasienky v pozemkovej knihe boli zapísané 
ako „spoločné pasienky“ (közös legelő), spo-
ločná jama na ťažbu hliny (közös agyagverem) 
bez uvedenia vlastníkov a ich spoluvlastníc-
kych podielov. Vlastníkom spoločných pasien-
kov po roku 1949 sa v roku 1990 opäť stalo 
jednotné roľnícke družstvo. 

Po začatí konkurzu PD (právny zástupca JRD) 
správca konkurznej podstaty spolu s inými ne-
hnuteľnosťami spoločné pasienky (cca 200 ha) 
predal v osobitnom ponukovom konaní. O reš-
titučnom zákone, na základe ktorého spoločné 
pasienky nemohli byť prinavrátené pozemkovej 
spoločnosti, by sme mohli polemizovať. Na vine 
sú zákonodarcovia. Som presvedčený, že vlast-
níkom spoločných pasienkov sa mala stať miest-
na samospráva, ktorá by potom zastupovala 
potomkov predchádzajúcich vlastníkov (ktorých 
meno ani ich podiel nie je známy). Nikto nemá 
právo, aby v tejto veci obviňoval nevinných ľudí.

Pozemkové spoločenstvo „Urbár“  
Sládkovičovo (1992)

Dňa 4. marca 1992 bolo založené Pozemkové 
spoločenstvo „Urbár“ Sládkovičovo, ktoré zís-
kalo právnu subjektivitu na základe zákona 
č. 181/1995 Zb. Jeho predsedom sa stal Eduard 
Csanaky, ktorý, žiaľ, už nie je medzi nami. 
Konateľmi spoločnosti sa stali JUDr. Árpád 
Katona a Juraj Pethő. Vďaka JUDr. Árpádovi 
Katonovi pozemkové spoločenstvo začínalo 
hospodáriť vo Vincovom lese napriek tomu, 
že v tom čase ešte nebol dokončený ROEP (re-
gister obnovenej evidencie pozemkov) a veľká 

časť vlastníkov lesných pozemkov ešte nebola 
známa. Mohlo sa to stať vďaka tomu, že sa na 
lesné pozemky nevzťahoval zákon č. 81/1949 
Zb. a bola vedená evidencia lesných pozemkov 
a bola známa aj časť vlastníkov a ich spolu-
vlastnícke podiely.

Zánik Pozemkového spoločenstva „Urbár“ 
Sládkovičovo (2011)

Ako bolo predchádzajúcej časti už uvede-
né, po roku 1949 sa v roku 1990 vlastníkom 
spoločných nehnuteľností opäť stalo Jednotné 
roľnícke družstvo Sládkovičovo. Po začatí kon-
kurzu správca konkurznej podstaty spolu s iný-
mi nehnuteľnosťami spoločné pasienky predal 
v osobitnom ponukovom konaní (cca. 200 ha). 
Nových majiteľov vo vlastníckych právach ob-
medzil zákon č. 181/1995 a preto sa rozhodli, že 
na základe platných zákonov pozemkové spolo-
čenstvo zrušia. Mohli to urobiť z dôvodu, že ich 
spoluvlastnícky podiel bol väčší ako 90 %.

Pozemkové spoločenstvo v roku 2014
V roku 2014 už máme k dispozícii podklady 

z ROEP-u (Register obnovenej evidencie pozem-
kov). Na základe prístupných údajov vlastníkom 
62,8 % podielu lesov je slovenský štát, pričom 
štát zastupujú Štátne lesy, a.  s. Ďalších 15 % 
vlastníkov sú známi a zvyšných 22,2 % sú ne-
známi vlastníci (neidentifikovaní vlastníci). 

Veľká časť neznámych vlastníkov sú tiež zná-
mi. V evidencií sú totiž označení ako neznámi len 
kvôli tomu, že ich údaje sú neúplné (napríklad 
chýba ich adresa a dátum narodenia). Oni musia 
navštíviť internetovú stránku mesta alebo osob-
ne prísť na mestský úrad, kde môžu získať ďal-
šie informácie o podaní žiadosti na katastrálny 
úrad o doplnenie chýbajúcich údajov do vlastníc-
kych listov. Teraz nastal čas na znovuzaloženie 
pozemkovej spoločnosti. Zakladajúce zhromaž-
denie spoluvlastníkov podľa LV č. 3890 bude 
dňa 25. marca 2014 o 17.00 hodine v malej za-
sadačke Technologického inkubátora Inovatech 
v  Sládkovičove. Všetky potrebné dokumenty na 
založenie pozemkovej spoločnosti budú sprístup-
nené na mestskom úrade alebo na internetovej 
stránke mesta www.sladkovicovo.sk. 

Ing. Anton Szabó, primátor mesta

Chodci pozor!
Ochranné prvky noste i v obci

Chodci pozor, mimo chodníka musíte mať reflexné prvky na sebe aj v obci!
Platí to za zníženej viditeľnosti. Ignorovanie tohto pravidla môže znamenať po-

kutu až do výšky do 50 €. Chodci na krajnici či okraji vozovky sú povinní za 
zníženej viditeľnosti nosiť reflexné prvky alebo reflexný odev už nielen mimo obce, 
ale aj v nej. 

Vyplýva to z novely zákona o cestnej premávke, ktorá je účinná od 1. januá-
ra 2014 a prináša viacero zmien v dopravných pravidlách a ďalších predpisoch. 
Zákon definuje zníženú viditeľnosť ako viditeľnosť, pri ktorej sa účastníci cestnej 
premávky dostatočne zreteľne navzájom nevidia alebo keď nevidia predmety na 
ceste. Najmä od súmraku do svitania, za hmly, sneženia alebo dažďa. 

Chodci sú najzraniteľnejší účastníci cestnej premávky. Najmä v obciach, kto-
ré na kraji ciest nemajú chodníky, veľmi výrazne stúpa riziko zrážky chodca 
s vozidlom. V Sládkovičove sa to týka ulíc Galantská, Seredská, Jesenského, 
Cintorínska, Železničná, Muškátová, Veľkoúľanská a tiež cesta za Sídliskom 
J. Dalloša. Väčšina ľudí nosí tmavé oblečenie, ktoré zhoršuje viditeľnosť chodcov 
najmä v noci. Ak chodec na vozovke nemá na sebe reflexné prvky, výrazne sa 
skracuje vzdialenosť, na ktorú vodič ho vidí. Preto dodržujte toto pravidlo a dá-
vajte si na seba pozor.                                           Mestská polícia Sládkovičovo
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Na návšteve u našich spoluobčanov 

Voľby prezidenta republiky 

V roku 2013 sa v Sládkovičove narodilo 39 chlapcov a 25 dievčat, 
teda spolu 64 detí. K uvedeným číslam môžeme konštatovať, že oproti 
roku 2012 sa zvýšil počet narodených detí o 6. Kým v predošlom roku 
bolo viac narodených dievčat, v roku 2013 boli v prevahe chlapci. 
Najviac detí sa narodilo v mesiacoch február, marec a august, naopak 
,najmenej detí sa narodilo v mesiacoch január a jún. 

Medzi najobľúbenejšie mená v roku 2013 patrili dievčenské mená 
Sofia a Laura a chlapčenské mená Dominik, Sebastián a  Martin.

V meste sa uskutočnilo spolu 14 sobášov, z čoho bolo 11 občian-
skou formou a 3 cirkevnou formou. V sledovanom roku bolo v mes-
te uskutočnených o 9 sobášov menej ako v predchádzajúcom roku, 
hlavne bolo menej cirkevných sobášov. 

Okrem sobášov, ktoré sa konali v našom meste, bolo ešte uskutoč-
nených 15 sobášov našich občanov mimo nášho mesta, čo je o 1 sobáš 
menej ako v predošlom roku.

V roku 2013 bolo rozvedených 7 manželstiev našich občanov, čo je 
o 2 rozvody menej ako v predchádzajúcom roku. 

V roku 2013 zomrelo v Sládkovičove 28 mužov a 31 žien, teda spolu 
59 našich spoluobčanov.

V sledovanom roku klesol počet úmrtí o 14. Zomrelo o 12 mužov 
a o 2 ženy menej ako v roku 2012. Najviac našich občanov zomrelo 
v mesiacoch marec, január, október a najmenej úmrtí bolo v mesia-
coch júl a december. 
Stav obyvateľstva mesta k 31. decembru 2013
V roku 2013 bolo: 

prihlásených k pobytu   73 občanov
narodených     64 detí
odhlásených     110 občanov
zomretých    59 občanov

V roku 2013 vykazujeme v meste úbytok o 32 občanov. Celkový 
počet obyvateľov k 31. decembru 2013 je 5 569 z toho je 2 901 žien 
a 2 668 mužov.                                       

Edita Kyselová, matrikárka

Mestská štatistika za rok 2013

Pre každého z nás má predvianočné obdo-
bie svoje čaro. Je už tradíciou, že primátor 
mesta v tomto čase navštevuje zariadenia 
sociálnych služieb, v ktorých žijú aj obča-
nia zo Sládkovičova. Hoci sú už klienti ži-
júci v navštívených zariadeniach Antonius 
v Sládkovičove, Patria v Galante a DSS 
Košúty vekovo starší, s radosťou a čulo oča-
kávali vzácnu návštevu, ktorá k nim 18. de-
cembra 2013 aj zavítala. 

Primátor mesta Ing. Anton Szabó v každom 
uvedenom zariadení sociálnych služieb oce-
nil záujem klientov o dianie v Sládkovičove. 
Verte, že poniektorým sa v očiach zaleskla aj 
slzička, keď si vypočuli osobné prianie prí-
jemného prežitia blížiacich sa vianočných 
sviatkov a do svojich rúk preberali darčekové 
balíčky. Verím, že to boli slzy radosti, že po-
čas adventu nie sú sami a boli viditeľne šťast-
ní a vďační za to, že mesto na nich nezabúda. 
Primátor mesta a vedúca odboru mestského 
úradu všetkým zaželali veľa zdravia, elánu, 
spokojnosti a radosti do ďalšieho života.        

 Ing. Mária Gubíniová

Voľné miesto v TSS
Technické služby Sládkovičovo, so síd-
lom J. Dalloša 1189, Sládkovičovo prij-
mú do pracovného pomeru pracovníka. 
Požiadavky: ukončené odborné učilište 
technického smeru. Bližšie informácie 
môžete získať osobne v Technických 
službách Sládkovičovo.

Spoločný stavebný úrad
Spoločný stavebný úrad v Sládkovičove 
sa od 3. februára 2014  presťahoval do 
budovy Polície na Fučíkovej ulici 96/86 
(vedľa penziónu Grand) na prvé poscho-
die č. dverí 3 a 4.  Úradné hodiny ostá-
vajú nezmenené.

Oznam Polície SR
Vážení občania,  polícia pripomína, že 
od 1. 1. 2014 je v prevádzke bezplatné 
Call centrum MV SR – informačný kanál 
na komunikáciu so štátnou správou. 
Na bezplatnom telefónnom čísle  
0800 222 222 počas pracovných dní 
v čase od 8.00 hod. do 18.00 hod. sa budú 
môcť občania informovať o agendách 
poskytovaných okresnými úradmi (vrá-
tane agendy dokladov a vozidiel), ako 
aj o adresách a stránkových hodinách 
integrovaných úradov štátnej správy 
a spúšťaných klientskych centier po 
celom území Slovenskej republiky.

Oznamujeme obyvateľom mesta, že na základe rozhodnutia pred-
sedu Národnej rady SR v zmysle zák. č.430/2013 Z. z. bola vyhlásená 
voľba prezidenta Slovenskej republiky na deň 15. marca 2014 v so-
botu v čase od 7.00 do 22.00 hod.

Ak ani jeden z kandidátov na prezidenta SR nezíska nadpolovičnú 
väčšinu platných hlasov oprávnených voličov, bude sa druhé kolo voľ-
by konať: dňa 29. marca 2014 v sobotu od 7.00 do 22.00 hod.

Upozorňujeme voličov na zmenu volebnej miestnosti. Kým pri 
minulých voľbách bola volebnou miestnosťou pre okrsok č. 1 ZŠ 
pri pomníku, všetci voliči zaradení v tomto okrsku po novom 
budú voliť na prízemí Technologického inkubátora Inovatech 
Sládkovičovo, ulica Fučíkova č. 460!

Mesto Sládkovičovo podľa § 3 ods.2 zákona č.46/1999 Z. z. utvori-
lo 5 volebných okrskov pre voľbu prezidenta SR a určilo nasledovné 
volebné miestnosti:
Okrsok č. 1 – Technologický inkubátor Inovatech Sládkovičovo, 
ul. Fučíkova č. 460 pre voličov bývajúcich na Fučíkovej ul. od č. d. 
73 do 145, od 263 do 292, od č. d. 324 do 371, od 400 do 462, čd.1147, 
1661, 1726, 1859, na Školskej ul., na Galantskej ul., Jesenského ul., 
Seredskej ul., Richterovej ul., Krátkej ul., Mierovej ul., a Z. Kodálya.
Okrsok č. 2 – Školská jedáleň pri ZŠ, ul. Školská č. 1087 pre vo-
ličov oprávnených voliť prezidenta SR bývajúcich na Devátovej ul., 
Mlynskej ul., Košútskej ul. a na sídl. J. Dalloša.
Okrsok č. 3 – Materská škola Budovateľská, ul. Janka Kráľa 
1315 pre voličov bývajúcich na Fučíkovej ul. od č. d. 1 do 72, od 
691 do 743 a č. 1101, 1499, 1877–79, 1902, na ul. SNP, kpt.Nálepku, 
Záhradníckej ul., Železničnej ul., Budovateľskej ul., ul. Janka Kráľa, 
F.Kazinczyho, Muškátovej, Lipovej ul., a Poľnej ul.
Okrsok č. 4 – Základná škola s vyuč. jazykom maďarským, ul. 
Abrahámska č. 385 pre voličov bývajúcich na ul. Cukrovar, ul. 
Cukrovarskej, Fučíkovej ul. od č. 372 do 373, Abrahámskej ul.,Cin-
torínskej ul., Hviezdoslavovej ul., Pionierskej ul., Sigetskej ul., na 
Dánoši a v Zátiší a všetci oprávnení voliči, ktorým boli zrušené trvalé 
pobyty. 
Okrsok č. 5 – Hordeum Nový Dvor 1052 pre voličov bývajúcich na 
Novom Dvore.

Oprávnení voliči obdržia oznámenie o čase a mieste konania voľby 
prezidenta SR najneskôr do 23. februára 2014. 

Edita Kyselová, zodpovedný pracovník pre voľby 
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Spojená škola, Školská 1087  

Mikuláš
Ako každý rok, tak aj tento rok Mikuláš na nás nezabudol a nav-

štívil našich najmenších žiakov. Vypočul si básničky a pesničky, 
ktoré mu deti predniesli a rozdal im sladkosti. Deti boli asi veľmi dob-
ré, lebo dnes Mikuláš nechal čerta doma. Na tvárach detí sa objavil 
úsmev a radosť.
Zápis do prvého ročníka sa konal od 20. do 23. januára 2014

Zápis prvákov zorganizovali a zrealizovali vyučujúce 1.– 4. ročníka. 
Deti prichádzali spolu so svojimi rodičmi do školy. Na chodbe školy 
ich už tradične „vítali“ prvácke učebnice a animované rozprávky, kto-
ré mohli budúci prváci sledovať, kým čakali na zápis. Pri zápise bola 
aj psychologička z Galanty, ktorá pomáhala učiteľom zisťovať pripra-
venosť detí do školy.
Plazy

Dňa 31. januára 2014 zaujala našich žia-
kov výstava exotických plazov spojená s od-
borným výkladom. V telocvični našej školy si 
mohli žiaci v mobilných teráriách pozrieť viac 
ako 40 rôznych plazov, ale aj škorpióna alebo 
tarantulu. Žiaci mali možnosť niektoré živo-
číchy chytiť do rúk, dotknúť sa niektorých 
plazov a na záver sa mohli s nimi aj odfotiť.

               PaedDr. Eva Bodová

 

Dňa 2. decembra 2013 sa zúčastnili žiaci našej školy 
na rozprávkovom festivale v Galante.

Dňa 6. decembra 2013 k nám zavítal Mikuláš. Žiaci 
sa veľmi potešili darčekom, tí najmenší Mikulášovi i za-
spievali.

Dňa 8. decembra 2013 sa deťom predstavil bábkarsky 
súbor Diócska na mestskom mikulášskom programe.

Dňa 11. decembra 2013 boli žiaci na výlete vo Viedni. 
Navštívili tradičné viedenské trhy, odkiaľ sa vrátili 
v ozajstnej vianočnej nálade.

Dňa 13. decembra 2013 sa konali už tradičné vianočné 
trhy, na ktorých predávali žiaci spolu so svojimi učiteľmi 
vlastnoručne vyrobené vianočné ozdoby. Touto cestou 
sa chceme poďakovať všetkým našim kupujúcim, ktorí 
nás svojim nákupom podporili! Na vianočnom koncerte, 
ktorý nasledoval po trhoch, sa žiaci predstavili obecen-
stvu v  spoločnom programe s katolíckym spevokolom.

S rokom 2013 sme sa rozlúčili 20. decembra. Žiaci vy-
zdobili svoje triedy, prestreli svoj vianočný stôl. Pozreli 
si film, tancovali, zabávali sa a s radosťou odchádzali na 
vianočné prádzniny.

V januári sa začala príprava na rôzne súťaže, olym-
piády. Pripravujeme sa na súťaž Szép Magyar Beszéd 
(Krásna maďarská reč), na sútaž v prednese poézie 
a  prózy (Tompa Mihály Vers– és Prózamondó Verseny), 
na pravopisnú súťaž Zsigmonda Simonyiho, na rôzne 
matematické súťaže a na Biblickú olympiádu.

Dňa 23. januára 2014 bola polročná klasifikačná 
porada, na ktorej sa hodnotil prospech a správanie sa 
našich žiakov. Vyhodnotila sa i polročná činnosť našej 
školy, ktorá bola veľmi pestrá, vďaka rôznym aktivitám, 
ako napríklad vystúpenia, výlety, i netradičné vyučova-
cie hodiny.

Dňa 25. januára 2014 sa uskutočnila výročná členská 
schôdza MO Csemadoku, na ktorej vystúpil i náš žiačik, 
prvák Ádám Márton, ktorý svojim prednesom zožal me-
dzi prítomnými veľký úspech.

Zápis do prvého ročníka sa na našej škole uskutoč-
nil v posledný januárový týždeň. Žiaci prvého stupňa 
si pri tejto príležitosti pripravili krásny program a preto 
môžeme skonštatovať, že zápis sa uskutočnil vo veľmi 
dobrej nálade.

Mgr. Melinda Srejnerová

Zo života našej školy... 

Často spomíname úspechy žiakov našej ZUŠ, ale dnes by sme vás chceli in-
formovať o veľkom úspechu jedného nášho pedagóga. Ide o úspešný projekt pani 
Márie Pellerovej, ktorá je dlhoročným pedagógom našej umeleckej školy. V rámci 
vzdelávacieho programu Metodika integrácie a interakcie v umeleckej výcho-
ve a vzdelávaní podľa nových pedagogických dokumentov vypracovala pro-
jekt Mesiačik a breza, ktorý bol vybratý na zverejnenie na edukačnom portáli 
projektu PKR–MPC Bratislava. 

Jej projekt inšpiroval popredného slovenského skladateľa a hudobného peda-
góga Juraja Hatríka k napísaniu spevohry pre deti a mládež Legenda o breze, 
ktorú vydalo vydavateľstvo Hplus v Bratislave. V partitúre spevohry je uvedené 
i autorovo poďakovanie: „Spevohru som vytvoril na podnet pani učiteľky Márie 
Pellerovej, ktorá vycítila v básni Márie Rázusovej-Martákovej jej obrovský lyrický 
a dramatický potenciál a prijala moju ponuku na spoluprácu…“ 

Realizácie spevohry  sa ujali v ZUŠ v Šali pod vedením pani učitelky Pellerovej, 
ktorá je hlavnou koordinátorkou tohto náročného integračného a interaktívneho 
projektu. Dúfame, že toto zaujímavé dielo, ktoré je úzko späté s prácou našej pani 
učiteľky, uvidíme i v Sládkovičove.            ES

Legenda o breze 

Úspechy žiakov ZUŠ 

Prvou akciou v tomto školskom roku bol 
žiacky koncert našej ZUŠ dňa 25. novembra 
2013 v sále Inovatechu.

Na súťažnej Prehliadke mladých gitaristov, 
dňa 13. novembra 2013 získal umiestnenie 
v bronzovom pásme v tretej kategórii Máté 
Bognár. Dňa 3. decembra 2013 sa Andrea 
Takácsová a Damián Križan zúčastnili celoslovenskej súťaže pre klavírne duá 
v Bratislave, kde ako najmladší účastníci v kategórii do 12 rokov úspešne repre-
zentovali našu ZUŠ a získali 4. miesto. 

Dňa 6. decembra 2013 sa konala v ZUŠ Galante okresná vedomostná súťaž 
v hudobnej náuke Hnúšťanský akord, v ktorej obsadil 2. miesto tím žiakov z našej 
ZUŠ: Samuel Bednár, Adriana Franková, Michal Salaj. 

Výkony detí nás potešili na Vianočnom koncerte dňa 17. decembra 2013 
v Inovatechu.

Dňa 31. januára 2014 sme organizovali výchovný koncert v ZŠ v Abraháme, kde 
sa predstavili žiaci našej ZUŠ a ich pedagógovia.

Ďakujeme všetkým, ktorí darovali prostredníctvom ZR pri Spojenej škole 2 % 
dane našej ZUŠ. Vyzbieraná suma bola použitá na kúpu učebných pomôcok – no-
tové stojany, gitarové stojany, noty.            Andrea Takácsová
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Čo sa robilo v materských školách 
vyhodnotenie činností za 1. polrok 2013/2014  

Dňa 2. septembra 2013 sme slávnostne pri-
vítali deti v MŠ Fučíkova a MŠ Budovateľská 
(ďalej len MŠF a MŠB). 

Zo septembrových aktivít sa deťom  z MŠF 
páčila výstava maďarskej textilnej výtvarníč-
ky Erzsébet Szekeres, návšteva pána Alexa 
Beloviča s jeho Knick-Knack – interaktívnym 
pohybovo-náučným programom a výstava 
ovocia a zeleniny, ktorej sa zúčastnili deti 
z triedy Stonožiek MŠB. Na výstavu sme po-
slali obraz zo sušených strukovín a dostali 
sme  chutné jabĺčka. 

Deti z MŠB tiež navštívili výstavu ovocia 
a zeleniny, pripomenuli si Svetový deň hra-
nia a Svetový deň mlieka a jeseň privítali 
vychádzkou do blízkeho okolia, pri ktorej 
pozorovali krásy prírody, prekonávali sme 
prírodné prekážky, prešli sme sa po poľnej 
ceste. Lucka Mézešová nám prišla porozprá-
vať ako sa správne starať o svoje zúbky. 

V rámci vychádzky deti z MŠF navštívili 
výstavu ivančických chryzantém a keramiky 
Marie Darášovej. Dňa 13. októbra 2013 sme 
si v MŠB pripomenuli Deň starých rodičov, 
ktorým ďakujeme za to, že nám lásku dávajú 
a o nás sa starajú. 

V MŠB pripravili pekné podujatie Farebná 
jeseň. O zdravom stravovaní sme sa rozprá-
vali v MŠB dňa 16. október 2013 na Svetový 
deň zdravej výživy, ale zdravo sa budeme 
stravovať počas celého roka. 

V MŠF sme v októbri zorganizovali 
Ovocníček, deň plný 
ovocia a zeleniny. 
Deti sa pustili do 
vytvárania ovocných 
a zeleninových ob-
rázkov a panáčikov. 
Z tvorivej práce mali 
veľkú radosť a ovo-
cie im veľmi chuti-
lo. Veríme, že deti si 
osvoja zdravý životný 
štýl. Ochutnávkou 
sme si pripomenuli 
Svetový deň výživy. 
Ďakujeme rodičom 
za darované ovocie 
a  zeleninu. 

MŠF a MŠB orga-
nizovali akciu Jeseníček, v rámci ktorej sme 
sa podujali i na jesenné upratovanie školské-
ho dvora. Počas dvoch Jeseníčkových týždňov 
si deti s nadšením vyskúšali hrabanie lístia, 
úpravu pieskoviska i zametania pod altán-
kom. Populárna Šarkaniáda sa konala v prvý 
novembrový týždeň a hoci vetrík pofukoval 

málo a šarkany lieta-
li, ako sa im zachce-
lo, deti sa tešili. 

Trieda Stonožiek 
v MŠB sa v novembri 
znova premenila na 
volebnú miestnosť.

Zimné obdobie  sa 
začalo Vianočným 
f o t o g r a f o v a n í m 
a Mikulášskymi be-
siedkami. Ďakujem, 
Mikuláš, za krásne 
chvíle, za darčeky 
od teba, za úsmevy 

milé. Ďakujeme i MsÚ v Sládkovičove, pá-
novi primátorovi Ing. A. Szabovi, rodičom 
detí MŠF a MŠB, OZ Usmiate slniečka v MŠ 
Fučíkova, Jednote Coop v Sládkovičove, škol-
skej jedálni a všetkým, ktorí si spomenuli na 
dobré detičky v materských školách. 

V MŠF sme získali grant v hodnote 250 € 
z Projektu Siemens 
a tak máme novú 
preliezku. 

Vianoce sa už blí-
žili a deti z MŠF sa 
vyfotili aj pri pre-
krásnom adventnom 
venci pri rímsko-
katolíckom kostole 
v Sládkovičove. Pre 
z a m e s t n a n c o v 
Bekaertu si obi-
dve MŠ pripravili 
spoločný vianočný 
program. 

Deti z MŠF spolu 
s DFS Zvončeky vystúpili i na mestskom via-
nočnom koncerte a na mestskom vianočnom 
trhu pani učiteľky z MŠF a MŠB ponúkali 
svoje krásne vianočné dekorácie.

V MŠF si urobili 17. decembra 2013 i svo-
je Vianočné trhy. Šikovné pani učiteľky pre-
menili jedáleň na zimno-vianočnú krajinu 
s tržnicou, kde si deti, rodičia a pozvaní 
hostia mohli nakúpiť za dobrovoľný finančný 

príspevok. Pani kuchárky napiekli koláčiky 
a pri svetle sviečok si pochutili všetci prítom-
ní.

Deti z MŠF a MŠB predstavili svoje via-
nočné práce v sládkovičovskom TESCU. 
Simonka Držíková z MŠF získala za svoj ob-
rázok vo vianočnej súťaži Kidmánia vecnú 

cenu, k čomu jej blahoželáme. V škôlkach 
sme usporiadali krásne vianočné besiedky 
v triedach, príchod Mikuláša a rozdávanie 
darčekov a v MŠF sa darčeky odovzdávali 
i v rámci akcie Deti deťom.

Na začiatku nového roku 2014 pani učiteľ-
ky deťom v MŠF zahrali divadielko O anjeli-
koch.

Milí rodičia z MŠF, chceli by sme vám zo 
srdca poďakovať za podporu v roku 2013, 
vďaka ktorej sa nám podarilo s pomocou ve-
denia OZ Usmiate slniečka v MŠ za zisk z 2 % 
dane zakúpiť plachty, paplóny, vankúše, ute-
ráčiky a farbu na náter starých stoličiek. 
Poďakovanie patrí aj rodine Matonogovcov za 
farebné poháre. 

V MŠF i MŠB sa konala beseda pre ro-
dičov pred zápisom do základnej školy na 
tému Kedy, kam a ako zapísať dieťa do ZŠ. 
Mgr. Janka Horváthová rodičom podala veľa 
praktických informácií, bližšie predstavila 
ZŠ K. Kuffnera v Sládkovičove, ktorá posky-

tuje všeobecné vzdelanie a pozvala ich na 
prehliadku školy. 

V januári sme v MŠF i MŠB privítali báb-
koherečku Oľgu Hoffmanovú s divadielkom 
Mechúrik Koščúrik.

V dňoch od 20. do 22. januára 2014 sa deti 
s rodičmi zúčastnili zápisu do základnej ško-
ly.

Fotografie z uvedených aktivít nájdete na 
http://www.zssladkovicovo.stranka.info/ale-
bo pre MŠF aj- www.facebook.com Občianske 
združenie Usmiate slniečka v MŠ.

PaedDr. Aneta Mikešová, 
zástupca pre MŠF a MŠB

 

Zápis do materských škôl
Zápis detí do MŠ bude prebiehať v pra-
covných dňoch od 15. februára 2014 do 
15.  marca 2014 v čase od 7.00 do 16.00 hod.
Tlačivo žiadosť o prijatie dieťaťa na pred-
primárne vzdelávanie si rodičia môžu 
prevziať v MŠ Fučíkova 366 a v MŠ 
Budovateľská, ul. J. Kráľa 1315 alebo 
stiahnuť na www.zssladkovicovo.stran-
ka.info. Vyplnenú žiadosť s potvrdením 
o zdravotnom stave dieťaťa od všeobecné-
ho lekára rodič doručí do MŠ.

PaedDr. Aneta Mikešová, zástupca pre 
MŠF a MŠB 
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Dotácie na kultúru

Ako všetci vieme, peňazí je vždy a na všet-
ko málo, či ide o rozpočet rodiny, firmy ale-
bo mesta. V rozpočte mesta je veľa položiek, 
ktoré sú logicky prioritné, lebo sa týkajú 
nutných výdavkov na chod mesta. Nielen 
u nás, ale asi všade sa šetrí a to, čo nie je 
nutné sa z rozpočtu škrtne alebo aspoň zníži 
a do tejto kategórie patrí i kultúra. Pri naj-
lepšej vôli si mesto nemôže dovoliť z rozpočtu 
organizovať nákladné podujatia a sponzorov 
je tiež pomenej. Riešením sú rôzne grantové 
programy, prostredníctvom ktorých sa mesto 
uchádza o dotácie na kultúru. 

Vlani sme mali veľmi úspešný rok. Získali 
sme veľký grant 17 000 € z fondu Európa pre 
občanov, ktorý pokryl takmer všetky nákla-
dy na Sládkovičovské kultúrne dni, na ktoré 
sme mohli pozvať hostí z družobných miest 
a tak im oplatiť ich pohostinnosť. Úspešní 
sme boli i v programe Úradu vlády Slovenskej 
republiky Kultúra národnostných menšín na 
rok 2013, kde sme spolu v MO Csemadoku 
získali päť grantov a ďalšie dve dotácie sme 
získali z programu Podpora kultúrnych 
a umeleckých aktivít 2013 VÚC Trnava. 

Pozadu ostala mestská knižnica, ktorá sa 
v posledných rokoch neuchádzala o žiadny 
grant, hoci dotácie Ministerstva kultúry boli 
v rokoch minulých pre knižnicu zdrojom fi-
nancií na nákup literatúry.    

Dúfame, že i v roku 2014 sa nám poda-
rí získať financie na kultúru z európskych 
zdrojov. Už vlani sme spolu s Ivančicami po-
dali žiadosť o grant do Operačného programu 
cezhraničnej spolupráce Slovenská repub-
lika – Česká republika 1.1 Kultúrny rozvoj 
a zachovanie tradícií na veľký celoročný pro-
jekt Spolu sa učíme, tvoríme, majstrujeme 
a dva ďalšie mikroprojekty do tohto progra-
mu sme spolu s družobným mestom Ivančice 
pripravili hneď na začiatku roka 2014.  

Pre Úrad vlády SR program Kultúra národ-
nostných menšín mesto pripravilo spolu šesť 
projektov pre maďarskú, rómsku a židovskú 
národnostnú menšinu. Projekty Hosťovanie 
Jókaiho divadla v Sládkovičove,  Výstava 
maďarskej textilnej výtvarníčky Szekeres 
Erzsébet a Tlač publikácie Kuffneri gazda-
sági komplexum pre maďarskú sekciu, pro-
jekt na vydanie poslednej knihy Ladislava 

Každý kultúrny projekt má svojho garanta, ktorý musí 
vypracovať odborný posudok projektu a tak sa pri prí-
prave projektov pre oblasť kultúry na Mestskom úrade 
v Sládkovičove schádzali rôzne osobnosti z tejto oblas-
ti. V zaujímavých diskusiách s viacerými významnými 
osobnosťami slovenskej kultúry, ktoré sú garantmi na-
šich projektov, sa znovu sa vynorila myšlienka vybudo-
vania pamätného parku, v ktorom by sa sústredili všetky  
jestvujúce pamätné tabule a postupne by sa doplnili 
o ďalšie. 

Dnes v meste napríklad chýba tabuľa, ktorá by pripo-
mínala obete holokaustu (pamätník, ktorý sa nachádza 
v židovskom cintoríne je verejnosti neprístupný), obete 
I. svetovej vojny majú dva pamätníky (pred ZŠ SP s VJM 
a v cintoríne), obete II. svetovej vojny majú tri pamätné 
tabule na budove starého kultúrneho domu a mnohé vý-
znamné osobnosti, ktoré písali históriu nášho mesta ne-
pripomína žiadna tabuľa a nikde v meste nenájdete ani 
jednu zmienku o jeho bohatej histórii.     

Páni architekti navrhli vybudovať pamätný park na 
trávnatej ploche na námestí (na mieste zbúranej predajne 
COOP Jednota), kde by sa na pomerne malej ploche v cen-
tre mesta mohli sústrediť staré i nové pamätné tabule 
a ďalšie informácie o histórii i súčasnosti mesta. Tu by sa 
potom v dôstojnom prostredí mohli konať pietne spomien-
ky pri rôznych príležitostiach. 

Architektonicky zaujímavý pamätný park v centre mes-
ta by bol zmysluplným využitím tohto priestoru a určite 
by nášmu námestiu pribudol zaujímavý prvok, ktorý by 
mu dodal originálny ráz. Projekt regenerácie centra mesta 
síce výrazne zmenil jeho ráz k lepšiemu, ale pri cestách 
Slovenskom zistíte, že všetky dedinské a malomestské re-
vitalizované centrá sa podobajú ako vajce vajcu a origi-
nalita im zväčša chýba. Vzhľadom k tomu, že by bol pod 
dohľadom kamerového systému, nestal by sa cieľom vý-
padov vandalov. Na takýto projekt by sa určite dali získať 
dotácie z európskych fondov. 

Dávame túto myšlienku na vedomie širokej verejnosti, 
aby sme získali spätnú väzbu a dúfame, že medzi poslan-
cami mestského zastupiteľstva, vedením mesta i širokou 
verejnosťou získame podporu pre túto myšlienku.        ES

Tavaliho O grasta vaš o kamibe (Kone za 
lásku 3) do rómskej sekcie a dva projekty 
Dokumentárny film o barónovi Karlovi 
Kuffnerovi de Diószegh, významnej ži-
dovskej osobnosti a Odborný seminár na 
tému významné židovské osobností mes-
ta Sládkovičovo pri príležitosti 70. vý-
ročia odsunu Židov z mesta do sekcie 
židovskej kultúry. Film o Karlovi Kuffnerovi 
začala natáčať RTV Krea, ale pre nedostatok 
financií sa nám nepodarilo tento projekt re-
alizovať a tak dúfame, že s dotáciou Úradu 
vlády dotiahneme tento zaujímavý projekt 
do zdarného konca. Vzhľadom k tomu, že 
tento rok uplynie 70 rokov od odsunu Židov 
z nášho mesta, chceme organizovať odborný 
seminár, ktorý sa bude zaoberať historickým 
výskumom významných židovských osob-
ností, ktoré sú späté s našim mestom a záro-
veň si uctiť pamiatku obetí holokaustu.

Veríme, že naše projekty budú úspeš-
né a starostlivo sledujeme všetky grantové 
výzvy, aby sme peniaze na kultúru získali 
z iných zdrojov. 

ES

Na pozvanie Slovenskej samosprávy v maďarskom Csorvási účinkoval det-
ský folklórny krúžok Zvončeky a FS MO MS na Spomienkových slávnostiach 
a 10. národnostnom dni v družobnom meste Csorvás (6.–8. decembra 2013) 

Dlhú cestu autobusom sme absolvovali v mikulášskej nálade. Hneď po uby-
tovaní sme mali priestorové skúšky na javisku a ponáhľali sa na slávnostnú ve-
čeru s pánom primátorom Szilágyi Menyhértom. Po večeri nás prekvapili dvaja 
Mikuláši, jeden hovoriaci po slovensky a druhý po maďarsky. Bolo to veľmi milé. 
Po náročnom dni sme unavení odpadli do postelí. 

Aj na druhý deň sme mali náročný, ale veľmi zaujímavý program. Zúčastnili 
sme sa vernisáže insitnej maliarky slovenského pôvodu pani Heleny Hrabovszkej 
Csarejsovej, opäť nás čakala skúška na javisku, navštívili sme tamojšie múzeum 
a pripravili sa na náročné vystúpenie. Výber Zvončekov účinkoval pred 180 di-
vákmi, ktorým sa naše vystúpenie veľmi páčilo. Večer, na diskotéke si deti našli 
nové maďarské kamošky, ktoré navštevujú slovenské vyučovanie. V nedeľu po 
dopoludňajších Bohoslužbách v evanjelickom kostole so sládkovičovskou pani 
farárkou ThDr. Andrea Lukačovskou a vynikajúcom obede sme sa rozlúčili s na-
šimi hostiteľmi na čele s predsedníčkou slovenskej samosprávy v Csorvási pani 
Betkou Gyimesiné Hugyik a vybrali sa plní nových zážitkov domov. Aby nám 
cesta rýchlejšie ubehla, navštívili sme budapeštianske vianočné trhy, ktoré boli 
prenádherné. 

Poďakovanie patrí mestu Sládkovičovo i MO MS Sládkovičovo, pretože vďaka ich 
finančnej podpore sme mohli prezentovať dobré meno našej FS a DFS Zvončeky 
i v zahraničí.                    Anna Pokorná

DFS Zvončeky a FS MO MS 
na prvom zahraničnom zájazde v Csorvási

Pamätný park 
na námestí 
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Koncert vážnej hudby
v Centre pre seniorov Antonius

Po siedmich rokoch si obyvatelia nášho mesta opäť mohli pozrieť kolekciu diel známeho ama-
térskeho výtvarníka z Eliášoviec, pána Jána Kollároviča. Tohto člena neformálneho združenia 
amatérskych umelcov Galantská paleta priviedla k výtvarnej tvorbe paradoxne choroba. Pred 
viac ako tridsiatimi rokmi čiastočne ochrnul a ako rehabilitačnú terapiu začal neposlušné prsty 
precvičovať maľovaním. Z terapie sa postupne stal koníček a dnes už aj životná náplň neúnav-
ného amatérskeho maliara. Na vernisáži sme mohli konštatovať, že rokmi sa úroveň obrazov 
výrazne zlepšila a rozšírili sa jeho technické zručnosti i výrazové prostriedky. V námetoch ob-
razov sa najviac objavujú krajinky z okolia jeho bydliska, ale vystavuje aj iné krajinné plenéry 
a nechýbajú ani kvetinové zátišia. 

Ozdobou vernisáže bolo vystúpenie speváčky Katalin Kovács z Veľkých Ulian, ktorá svojím 
krištáľovo čistým hlasom potešila srdcia návštevníkov. Autora divákom predstavila pani Gitka 
Knapová, riaditeľka Galantského osvetového strediska a gestorka združenia Galantská paleta. 
Obrazy Jána Kolaroviča si môžete prezrieť v TI Inovatech do konca februára a ak vám niektorý 
padne do oka, môžete si ho i zakúpiť. 

Obrazy Jána Kolaroviča aj ďalších členov Galantskej palety si môžete pozrieť od 6. februára 2014 
do 21. marca 2014 na výstave v Renesančnom kaštieli v Galante.                                                              ES

Výstava Jána Kollároviča

Dňa 6. januára 2014 na sviatok Troch kráľov zorganizovalo Antonius 
senior centrum Sládkovičovo, zariadenie poskytujúce sociálne služ-
by, benefičný koncert. Účinkujúci sami prišli s iniciatívou navštíviť 
našich klientov a pozdraviť ich slávnostným slovom a krásnou hud-
bou. Koncert bol pripravený a uvedený s úctou a láskou. V progra-

me sa predstavil Spevácky zbor 
z rímsko-katolíckeho kostola 
v Sládkovičove. Spevokol dirigo-
vala Martina Kajanová, korepe-
títorkou bola Eva Bodová, sólový 
spev predviedli Jarmila Ivanová, 
Katarína Okresová a Martina Kajanová. Hovorené slovo viedol Ladislav 
Pacovský. Hodnotný program na vysokej profesionálnej úrovni bol do-
plnený tematickým vystúpením detí, ktoré pripravili Eva Zborjanová 
a Martina Kajanová. Vyvrcholením koncertu bolo vystúpenie člena 
Slovenskej filharmónie v Bratislave Petra Kajana v  hre na fagot, kto-
rého sprevádzala Martina Kajanová hrou na flaute. Účinkujúci svojim 
prednesom potešili srdcia všetkých obyvateľov zariadenia, ich rodin-
ných príslušníkov aj ďalších hostí.

Veríme, že tento koncert bol základom pre novú tradíciu, lebo dôs-
tojné začatie nového roka potešilo a dojalo všetkých. Sme veľmi radi 
a ďakujeme, že sú medzi nami ľudia, ktorí nezištne a ochotne pomôžu 
a potešia ľudí, ktorí sú na to odkázaní...                  Ing. Milena Poláková

Plán kultúrnych, športových a spoločenských podujatí 
na rok 2014

18. januára  IX. mestský ples
15. februára  Hasičský bál
20. februára  Hrajkovácky karneval
22. februára  IV. KLOBÁSOVÝ FESTIVAL
1. marca   Hrajkovácka burza detského oblečenia
4. marca  Fašiangový sprievod
7.–9. marca  celoslovenské oslavy Csemadoku 65 rokov
8. marca  MDŽ MO Matice slovenskej
14. marca Csemadok oslava 
21. marca  Spomienka na Zoltána Pongrácza
26. marca  Deň učiteľov
4. apríla  Vynášanie Moreny
10. apríla  Veľkonočná tvorivá dieľňa
12. apríla  Záhradnícky trh 
15. apríla  Veľkonočné všeličo 
30. apríla Stavanie mája
1. mája  LETECKÝ DEŇ
3. mája  Rybárske preteky 
7. mája   Deň oslobodenia
8. mája  Bicrosové preteky pre deti
8. mája  Futbalový turnaj O pohár primátora mesta
16. mája   Cena Alfonza Talamona
10. mája  Hrajkovácky Deň rodiny
30. mája  Deň Csemadoku
6. júna   Súťaž v hasičskom športe 
7. júna   Hrajkovácky rozprávkový les na Relaxe

15. júna   Askara, smútočná tryzna za obete Holokaustu
20.–21. júna  SLÁDKOVIČOVSKÉ KULTÚRNE DNI
29. júna   Detské rybárske preteky
17. augusta Mestské hody a kladenie vencov pri kostole 
28. augusta  Výročie SNP
1. septembra  Vatra ústavy
15. septembra  Hasičský branný pretek
20.–21. septembra  Záhradkárska výstava
18. septembra  Futbalový turnaj prípraviek
26. septembra  Mestský športový deň
10. októbra  Stretnutie seniorov
18. októbra  Stretnutie jubilantov 
23. októbra Recitačný program Zrkadlenie duší
25. októbra Spomienka v cintoríne
1. novembra  Pamiatka zosnulých
8. novembra  Premiéra súboru Hahota 
14. novembra  Cena mesta 
5. decembra  Vianočný koncert Csemadoku
6. decembra  Mestský Mikuláš
12. decembra  Mestský Vianočný trh a koncert 
13. decembra  Vianočné posedenie MO MS
31. decembra  Silvester

V priebehu roka sa termíny podujatí môžu z organizačných dôvodov 
meniť. Budeme vás o všetkých akciách včas informovať v pozvánkach 
uverejnených v spravodajcovi a na www.sladkovicovo.sk.                

ES
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O činnosti Csemadoku v roku 2013

Dňa 25. januára 2014 sa v Inovatechu konala výročná členská 
schôdza MO Csemadoku. Schôdza sa začala krátkym kultúrnym 
programom, kde nám žiak Márton Ádam zo ZŠ Sándora Petőfiho  pred-
niesol krásnu rozprávku. Po krátkom kultúrnom programe sa začal 
program chôdze, na ktorej bol hosťom primátor mesta Ing. Anton Szabo 
a člen okresného výboru Csemadoku pán Peter Botló. Vyhodnotili sa 
všetky podujatia minulého roka 
a bola prednesená finančná sprá-
va. Máme tú česť že sa celosloven-
ské 65. výročie Csemadoku bude 
oslavovať u nás v Inovatechu, pre-
brali sme prípravu tejto udalosti.

 Po týchto všetkých hlavných 
bodoch v kultúrnom programe 
vystúpila citarová skupina Dió 
Héj a pri malom občerstvení sa vo 
vestibule rozpútala volná disku-
sia medzi skupinkami.  

Týmto chcem poďakovať výboru za pripravenie schôdze aj všetkým 
členom Csemadoku, ktorí sa na nej zúčastnili a podporujú nás v našej 
ďalšej práci.             Alexander Vígh, predseda MO Csemadoku

Bilancia roku 2013
Predsedníctvo Miestnej organizácie Maďarského spoločenského 

a kultúrneho zväzu na Slovensku – Csemadok v Sládkovičove malo 
v minulom roku desať zasadnutí. Na týchto zasadnutiach sa vedenie 
venovalo hlavne organizačným prácam, týkajúcim sa jednotlivých pod-
ujatí. V priebehu minulého roka 
sme čitateľov pravidelne informo-
vali o jednotlivých podujatiach, 
buď formou pozvánok alebo for-
mou článkov o už uskutočnených 
akciách a tak by sme sa vrátili iba 
k tým najvýznamnejším.  K nim 
patria tri podujatia, ktoré podpo-
ril Úrad vlády SR. Ide a stretnutie 
pri ľudovej hudbe, ktoré sa konalo 
25. októbra, kde sme si mohli po-
zrieť vystúpenie Ritmo Flamenco 
Quartetu z Maďarska, citarovej 
hudby Szili Linkószer citerazene-
kar z Maďarska a citarového súboru Pengettyű z Jelky. 16. novembra 
2013 sme si pozreli divadelnú hru od Roberta Thomasa 8 žien, v podaní 
košického Divadla Thália. Dňa 6. decembra 2013 sa uskutočnil vianoč-
ný koncert Csemadoku pod názvom V malej dedinke Betlehem. Vypo-
čuli sme si krásne vianočné piesne v podaní Ritka Magyar Folkbandu. 
Všetky tri programy boli krásnym spestrením jesenného obdobia, žiaľ, 
tak ako to už býva zvykom v našom malom mestečku, tých divákov 
bolo niekedy pomenej. 

Veľmi zaujímavým programom minulého roka bol program na Tu-
ričný pondelok. Nápad zorganizovať koncert v tento deň pochádzal od 
primátora Antona Szabóa, ktorý i podporil organizáciu tohto úspešné-
ho podujatia. Veľký počet divákov na tomto podujatí svedčí o tom, že 

Mesto ponúka možnosť prenájmu re-
klamnej plochy na sveteľnom paneli na TI 
Inovatech. Ak chcete, aby reklama vašej 
firmy alebo oznam o podujatí, ktoré or-
ganizujete, boli verejnosti prezentované 
takouto modernou a atraktívnou formou, 
kontaktujte MsÚ tel. 784 27 12. 

Dáme do prenájmu udržiavanú záhradu 
v strede mesta. Záujemcovia sa môžu hlá-
siť na t. č. 0905 542 687.

nápad to bol vynikajúci a že sa možno založila nová tradícia v našom 
meste. Dúfame, že tomu bude tak, ako pri organizovaní fašiangového 
sprievodu, ktorý je dôležitou akciou záveru fašiangového obdobia.  

Ďalším dôležitým podujatím vlanajšieho roka bol Deň Csemadoku, 
ktorý sa konal 31. mája a ktorý bol úvodným podujatím celoslovenského 
festivalu Csemadoku. V programe okrem domácich folklórnych súborov 

a folklórnych súborov z Maďarska vystúpili 
i  tanečníci z ďalekého Turecka, ktorí vniesli 
do programu trocha exotiky. Po programe fol-
kórnych súborov nasledoval koncert maďar-
skej hudobnej skupiny Cimbaliband, ktorý bol 
úžasným zážitkom pre trochu „zmrznutých“, 
ale zato vytrvalých divákov. Ďalším krásnym 
zážitkom bola vernisáž výstavy maďarskej vý-
tvarníčky Erzsébet Szekeresovej dňa 27. sep-
tembra 2014. Mohli sme si pozrieť nádhernú 
kolekciu z jej tvorby, zhruba päťdesiať diel – 
šité gobelíny a ukážky z tkanej textilnej tvor-

by, kolekciu akvarelových ilustrácií detských kníh i pestré bábky.
Aj v tomto roku by sme chceli zorganizovať už tradičné podujatia, ako 

kladenie vencov pri pamätnej miléniovej tabuli na rímskokatolíckom 
kostole, ako i spomienkovú slávnosť v cintoríne na pamiatku tých, kto-
rí nemôžu odpočívať v rodnej zemi. 

Aby sme tieto podujatia mohli zrealizovať potrebovali sme i finančnú 
pomoc, ktorú nám poskytol Úrad vlády SR, ale i mesto Sládkovičovo 
(Csemadok 500 €, Hahota 1 250 €, citarový súbor 1 200 €) a samozrej-
me aj vy, ktorí ste nás podrili 2 % z vašich daní. Dúfajme, že ani v tomto 

roku na nás nezabudnete! Vopred 
ďakujeme.

Nesmieme zabudnúť ani na sú-
bory, skupiny, ktoré pracujú pri 
MO Csemadoku. Je to divadelný 
súbor Hahota a citarový súbor 
Dióhéj. 

Divadelníci v minulom roku so 
svojim zábavným programom El-
mondani, jaj, de nehéz… vystúpili 
v okolitých obciach päťkrát, spe-
váci mali štyri vystúpenia a sa-
mozrejme súbor zavítal i do nášho 
družobného mesta Csorvás. 

23. novembra sa uskutočnil už tradičný bál Hahoty, na ktorom sa do 
rána zabávalo asi 146 účastníkov. 

Citarový súbor Dióhéj mal vlani 14 vystúpení, z ktorých najvýznam-
nejšie boli 15. júna 2013 v českom Mikulove v rámci programu Galanta 
baví Mikulov”, 20. júla 2013 v maďarskom Balatonkenese na festivale 
citary a pagáčov, 27.–29. júla 2013 v meste Pécs na XIV. celoštátnom 
festivale modrotlače a 28.–29. septembra 2013 v Nemesnádudvare  na  
sviatok nového vína.

Milí čitatelia, ďakujeme vám, že ste sa zúčastnili na našich vlaňaj-
ších podujatiach, dúfame, že sa nám i v roku 2014 podarí pripraviť 
množstvo zaujímavých podujatí.                       

vedenie MO Csemadoku

Dňa 5. apríla 2014 DO Fénix a TJ Junior 
orgnizujú otvorenie pešej turistickej sezóny. 
Odchod autobusu o 8.30 hod. od ZŠ na Škol-
skej ulici. Trasa cca 11 km, v cieli možnosť 
opekania. Odvoz autobusom domov. Popla-
tok 0,50 €. 

Dňa 20. apríla 2014 TJ Junior pozýva 
na Veľkonočný splav Malého Dunaja. Zraz 
o 10.00 hod. pri vodnom mlyne v Jelke. Trasa: 
Jelka–Madarás–Sedín, cca 15 km, poplatok: 
5 €. 

Prihlášky: Pavol Macura, 0908 187 597

Pozvánky, oznamy, inzeráty

Drsnosrstý trpazličí jazvečík menom 
Bony sa koncom januára vybral na zále-
ty a hoci má poľovnícke skúšky, nenašiel 
cestu zpäť domov. Ak ste ho prichýlili, 
prosíme, ozvite sa nám. Psík má po úra-
ze chorú nohu a musí brať lieky. Poctivý 
nálezca dostane finančnú odmenu. Volajte 
na tel. 0905 863 495. 
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Jozef Buchlík sa narodil 27. decembra 1930 v Sládkovičove. S man-
želkou Irenkou vychovali štyri deti – Ruženu, Zuzanu, Martu a  Tibora. 
Pri náročnej tvrdej práci strechára, ktorú vykonával od roku 1948, sa 
v ňom skrýva jemná duša básnika. S jeho poéziou sme sa mohli stret-
núť aj v denníku Új Szó i v časopise Vasárnap. V 50. rokoch pracoval 
v Slovenskom rozhlase ako spravodajca pre maďarské a moskovské vy-
sielania. Informoval poslucháčov o témach ako Varšavská zmluva, so-
cialistické brigády a päťročné plány… Vtedy sa život točil len a len okolo 
toho. Politiku však nikdy nemal rád, zato písanie ho napĺňalo a tešil 
sa, že mu vydávali všetky básničky. Posielali mu ďakovacie listy, fotku 
Gagarina, nikdy to nerobil kvôli peniazom. V roku 2012 mu vyšla zbier-
ka básní pod názvom Buchlík József válogatott költeményei.
•	 Mnohí	počuli	niektoré	vaše	básne	v	priamom	prednese	od	vás.	
Je	v	nich	kus	života,	pravdy,	lásky...	Kedy	sa	zrodila	prvá	vaša	
báseň	a	ako	ju	hodnotíte	dnes,	s	odstupom	času?	
Prvá básnička sa zrodila na streche počas prestávky. Schoval som sa 

na chládok za komín a prekladal som ruské básničky. Potom prišla ro-
dina…(zamyslel sa)…nebol čas na moju poéziu. K písaciemu stroju som 
sa dostal až teraz na dôchodku.
•	 Poznáme	vás	ako	človeka	s	inteligentným	humorom,	rodinne	
založeného.	Sú	aj	vaše	básne	podfarbené	úsmevom?	Ako	vzni-
kajú? 
Milujem prácu v záhrade, moje ovocné stromy, krásne veľké para-

dajky, zvieratá, psíka z útulku, spievajúceho papagája Pityka, malého 
kocúra, spokojné sliepky…inšpiruje ma všetko, každá minútka, dejiny 
v rodine, spomienky na mladosť a na staré časy, knihy, narodeniny, 

Jozef Buchlík 
autor zbierky básní 

V tomto krátkom príspevku chcem upriamiť 
pozornosť občanov nášho mesta na jav spolo-
čensky patologický – chorý, ktorý znepríjem-
ňuje naše životy a mnohým z nás robí vrásky 
na čele a je to vandalizmus.

Opakovane sa stáva, že vandali poškodzujú 
okrem iných cieľov aj majetok evanjelického 
cirkevného zboru na Pionierskej ulici. Raz to 
bolo rozbité okno na kostole, rozbité okno na 
farskom byte dokonca strelnou zbraňou! Po-
tom to boli zničené rozkopané nové odkvapové 
zvody a celkom pravidelne sprayom popísané 
(aj vulgárnymi nápismi), „vyzdobené“ múry 
fary, kostola i nové žalúzie. Naposledy v ne-
deľu 26. januára 2014 sa mi zdvihol adrena-
lín, keď som, prechádzajúc okolo, videla zase 
rozbité okno na farskom byte. Veď tie okná 
sú nové, pevnejšie, s dvojitým sklom! Ale kto 
chce zlo páchať, spôsob si nájde, však?

Vieme, že predstaviteľom mesta tento jav 
nie je ľahostajný a snažia sa ho eliminovať 
ako vedia. V meste máme mestskú políciu, 
ktorá pravidelne hliadkuje, máme tu štátnu 
políciu aj kamerový systém, avšak bez účas-
ti všetkých nás si vandali vždy nájdu svoj 
priestor pre páchanie zla. 

Apelujem preto na rodičov, starých ro-
dičov, na školy a učiteľov: veďme, vycho-
vávajme svoje deti 
k vnímaniu krásy 
a dobra. Učme ich 
mať v úcte prácu 
každých rúk! A maj-
me všetci oči, ktoré 
vidia a uši, ktoré 
počujú a nebojme sa 
upozorniť na tých, 
ktorí sa dopúšťajú 
týchto skutkov.      
Mgr. Zuzana Kovácsová

Vandalizmus

Už tradične sme sa stretli 24. januára 
2014 veriaci kresťania Sládkovičova tento 
rok v rímsko-katolíckom kostole a to v rámci 
týždňa modlitieb za jednotu kresťanov. Ako 
veriaci v Pánovi sme sa spolu modlili a zamýš-
ľali na spoločnú tému v otázke: „Je Kristus 
rozdelený?“. 

Slovo Božie zvestovala evanjelická pani fa-
rárka Andrea Lukačovská a rímsko-katolícky 
pán farár Július Csomor, obaja na text Biblie 
1. list Korintským kresťanom 1, 1–17 / úryvok 
z Biblie od 10 verša: „Prosím vás, bratia, pre 
meno nášho Pána Ježiša Krista, všetci hovorte 
to isté, aby neboli medzi vami roztržky, ale aby 
ste boli dokonalí v rovnakom zmýšľaní a v rov-
nakom úsudku. Lebo z domu Chloe mi o vás, 
bratia moji, oznámili, že sú medzi vami sváry. 
Myslím na to, že každý z vás hovorí: „Ja som 
Pavlov“, „Ja Apollov“, „Ja zasa Kéfasov“, „A ja 
Kristov“. Je Kristus rozdelený? Vari bol Pavol 
za vás ukrižovaný? Alebo v Pavlovom mene ste 
boli pokrstení?“

Stretnutie obohatili spevokoly, ktoré po 
prvýkrát vytvorili jeden spoločný a piesne 
nacvičili spolu. Bolo to stretnutie skutočne po-
žehnané, ktoré všetkých prítomných naplnilo 
poznaním, že sme Kristoví.                                  

  veriaci za obe farnosti

Ekumenické 
bohoslužby

svadby, história, obrázky, počasie, 
manželka, láska a výročie svadby. 
Napríklad básnička venovaná mo-
jej manželke, na naše 57. výročie 
svadby, bola na Valentína zverej-
nená aj v denníku Új Szó, v ktorej 
odzneli slová o silnej láske k svo-
jej partnerke „Ty si moja najdrah-
šia…“
•	 Komu	vďačíte	za	vydanie	
básnickej	zbierky?	
Básničky mi vydala moja vnuč-

ka Klaudia, ktorá sa každú nedeľu 
teší na moju novú tvorbu, myš-
lienky. Číta ich celej rodine. Sú 
napísané rukou alebo na písacom stroji. Básničky sú potom prepísané 
aj na počítači a zviazané. Moje myšlienky si niekedy nahrávam aj na 
diktafón, aby som nezabudol.
•	 Aké	sú	vaše	plány	do	budúcnosti?	

…napísal som veľký počet básničiek, opravil a zakryl strechy krásnych 
veľkých kostolov,... ale zostávam najviac hrdý na svoju ženu Irenu,… na 
celú svoju rodinu… vnúčatá Norbiho, Zahera, Zuzku, Klaudiu… a na 
pravnúča Rafaelka… asi takto treba zostarnúť,… povedal básnik Jozef 
Buchlík.

A čo dodať na záver rozhovoru? V tomto rozhovore sa skrýva hodnota 
človeka.                                                Terézia Pethőová

Dňa 25. januára 2014 sa konala výročná 
schôdza Klubu seniorov v Sládkovičove. Or-
ganizátorov veľmi potešila hojná účasť, o čom 
svedčí, že zasadačka na poschodí kultúrneho 
domu sa zaplnila členmi klubu. Schôdzu otvo-
rila predsedníčka klubu p. Marta Budaiová, 
ktorá prítomných oboznámila s programom 
schôdze.  Po nej tajomníčka klubu p. Ľubica 
Košťányová podala správu o minuloročnej čin-
nosti. Pri počúvaní správy sme sa presvedčili, 
že vedenie senior klubu urobí všetko preto, aby 
spestrilo život svojich členov. Nech ide o prácu 
alebo zábavu, do všetkých činností sa aktívne 
zapoja. Poďakovali sa i tým, ktorí podporili ich 
prácu. Minútou ticha si uctili pamiatku členov 
klubu, ktorí nás navždy opustili v minulom 
roku. Druhým bodom bola správa o hospodá-
rení v roku 2013, po nej predložili plán práce 
na rok 2014, ktorý sa, dúfajme, podarí splniť.   

V závere schôdze sa prihovoril prítomným 
primátor mesta Ing. Anton Szabó, ktorý odpo-
vedal na otázky členov klubu a načrtol nové 
úlohy, ktoré čakajú mesto v nasledujúcom 
období. Poďakoval sa vedeniu i aktívnym čle-
nom klubu, ktorí svojou činnosťou prispievajú 
k tomu, aby Klub seniorov v Sládkovičove pra-
coval tak vynikajúco.                

Mária Pišiová

Výročná schôdza
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FK Slavoj Sládkovičovo 

Dňa 28. decembra 2013 usporiadal stolnotenisový oddiel Slavoj Slád-
kovičovo Memoriál Emila Dovalovszkého, ktorého sa zúčastnili hráči 
z Trnavského, Bratislavského a Trenčianskeho kraja. 

V dvojhre získal prvé miesto domáci hráč Andrej Lipták, pred Vincen-
tom Mészárosom z Galanty a Dušanom Zelmanom, ktorý je sládkovi-
čovským odchovancom trénera Emila Dovalovszkého, ale dnes hrá za 
Trenčín. Cenu útechy získal Michal Škuril z Galanty.

V štvorhre taktiež zvíťazil domáci tím Barinka a Lipták pred Vargom 
a Komorným zo Špačiniec a Škurilom a Mészárosom z Galanty. 

Po hlavnom turnaji sa uskutočnil turnaj neregistrovaných hráčov, 
v ktorom zvíťazil Ignác Gál, ktorý hrá za Malú Maču, pred Mariánom 
Nagyom a Vladimírom Kuttnerom zo Sládkovičova. 

Turnaja sa ako hostia zúčastnili primátor mesta Ing. Anton Szabó, 
poslanec MsZ Attila Takács a čestným hosťom bola i pani Dita Dova-
lovszká, vdova po našom dlhoročnom predsedovi, na pamiatku ktorého 
sme turnaj organizovali.

Na záver chcem poďakovať všetkým sponzorom, ktorí podporili toto 
úspešné športové podujatie – Anton Szabó, Attila Takács, Bohuslav Né-
meth, Štefan Mikuš, Peter Valo, Štefan Matejdes, Peter Polák, František 
Ruman a Ladislav Magyarics.            Bohuslav Németh, predseda odd.

Stolnotenisový memoriál 
Emila Dovalovszkého

Hoci momentálny stav sládkovičovského futbalu nie je 
lichotivý, vedenie klubu nestráca optimizmus. V jubilejnom 
roku, v ktorom oslávime 100. výročie založenia futbalového 
klubu v našom meste, si pripomíname predovšetkým na-
šich slávnych odchovancov, ktorí šírili dobré meno sládko-
vičovského futbalu v celom Československu i v zahraničí. 
Osobnosti ako Laco Józsa, Laco Molnár či z mladšej gene-
rácie Štefan Kysela ml. sú stále veľkými vzormi naši fut-
balistov. Ostáva nám veriť, že postupne vychováme ďalšie 
futbalové osobnosti a preto sa v posledných rokoch zame-
riavame na výchovu mladých futbalistov, ktorá bola v minulosti trochu 
mimo hlavného záujmu.

Vo vedení klubu došlo k niekoľkým zmenám – predsedom sa stal 
Štefan Katona, manažérom klubu je Dušan Heriban a členmi výboru 
sú Attila Takács, Artur Krull, Michal Benko, Michal Horváth a Štefan 
Károly. Výbor sa omladil a dvaja hráči z kádra Áčka sa zapojili do jeho 
práce. Zároveň vysielame skúsených domácich hráčov na trénerské 
kurzy, aby sa odborne pripravili a v budúcnosti sa mohli venovať pre-
dovšetkým trénerskej práci s mládežou.

Ako pozitívum vidíme i výrazné zlepšenie úrovne areálu ihriska, 
v ktorom v spolupráci s mestom za posledné roky boli vybudované 
multifunkčné i tréningové ihrisko, ktoré sú prístupné i pre verejnosť 
a využívame ich aj na zimnú prípravu. Výbor chce doriešiť neuspokoji-
vú situáciu s prevádzkovaním Šport baru, ktorý bol v minulosti istým 
zdrojom financií pre klub a chceli by sme tento bar prevádzkovať vo 
vlastnej réžii.

Sládkovičovské Áčko je v tabuľke II. triedy okresu Galanta na dru-
hom mieste s rovnakým počtom bodov, ale horším skóre ako Čierna 
Voda. V jarnej časti súťaže chceme zabojovať o postup do Majstrovstiev 
okresu Galanta. Pred dvoma rokmi z klubu odišli za výhodnejšími pod-
mienkami všetci futbalisti IV. ligy, ktorých by sme radi opäť privítali 
v kádri a využili ich skúsenosti. Úlohou trénera Júliusa Pokorného je 
skĺbiť tento kolektív, aby dosahoval čo najlepšie výsledky. V jesennej 

časti sa o úspech po-
starali Artur Krull, 
Michal Benko, Ján 
Szabó, Nikolas a Do-
minik Nedeczkí, Vik-
tor Nagy, Nikolas 
Gál, Marián Dudáš, 
Marcel Šimek, Radko 
Heriban, Tibor Rein-
dl, Nikolas Benedék, 

Roman a Viktor Horváthoví a Adrián Rigo. V jesennej časti súťaže sa 
nám nešťastne zranil Michal Benko, ktorý je vodcovskou osobnosťou 
mančaftu a angažuje sa i pri tréningu žiakov. Sme s ním stále v kon-
takte, dobre sa zotavuje a všetci mu prajeme skoré uzdravenie. Dúfa-
me, že do kádra sa vrátia aj skúsení odchovanci ako Milan Maglócky, 
Radovan Piši, či Martin Kuyokwa. Príprava na jarnú sezónu sa začala 
17. januára 2014, trénujeme dvakrát týždenne a cez víkendy hráme 
priateľské zápasy. Súťaž začíname 23. marca 2014 zápasom v Pate 
a rozpis všetkých zápasov naši fanúšikovia nájdu na internete.

Mužstvo dorastu trénuje Július Pokorný a asistuje mu Lórant Po-
korný. Chlapci skončili v strede tabuľky Majstrovstiev okresu Galanta. 
Tento tím dal dohromady tréner Michal Horváth, ktorý sa kvôli pracov-
nému vyťaženiu viac nemôže venovať trénovaniu. Dúfame, že v doraste 
si vychováme hráčov, ktorí v najbližších rokoch posilnia A tím.

Najdôležitejšia je pre nás práca s mládežou a teší nás, že v žiackych 
družstvách máme široký káder s viac ako 20 hráčmi a v prípravke do-
konca hráva 25 malých futbalistov. Tešia nás i úspechy našich mladých 
odchovancov, ktorí dnes hrajú v slovenských ligových kluboch – Roman 
Sabler v Trenčíne a Kamil Kurinec v Senci. Odchádzajú nám však už aj 
malí chlapci v žiackych kategóriách, ktorí s vidinou futbalovej kariéry 
i bez nášho súhlasu prestupujú do klubov, ktoré hrajú vyššiu súťaž. 
Snažíme sa tomuto nepriaznivému javu brániť, ale legislatíva je proti 
nám. Vytvárame prípravkárom i žiakom čo najlepšie podmienky v sna-
he prilákať na ihrisko čo najviac detí. 

Spomenúť musíme i veľmi aktívnych „starých pánov“, ktorí sa ne-
ustále venujú futbalu a sú pre súčasných hráčov príkladom.

Všetkých futbalových fanúšikov pozývame na futbalové zápasy na-
šich mužstiev a dúfame, že ich nesklameme a dobrými športovými 
výkonmi prilákame i sponzorov, bez ktorých sa dnes žiadny šport ne-
zaobíde.

V lete mesto v spolupráci s FK Slavoj Sládkovičovo pripravuje dôstoj-
né oslavy 100. výročia sládkovičovského futbalu. Budeme vás včas in-
formovať o všetkých aktivitách spojených s týmto významným výročím.

               Štefan Katona a Dušan Heriban

Tradičným ukončením vodáckej turistickej sezóny v TJ Junior je 
Silvestrovský splav Malého Dunaja. Skupina našich vodákov splavila 
úsek od reštaurácie Ister v novej Jelke k vodnému mlynu v Jelke. 
V cieli účastníci symbolicky uzamkli Malý Dunaj.

Podujatie pokračovalo programom v areáli vodného mlyna, kde sa 
spoločne s ďalšími účastníkmi  bilancoval vodácky a turistický rok 
2013.                                 P. M.

Silvestrovský splav TJ Junior
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Kronika mesta        

Spomíname       

Ďakujeme všetkým príbuzným a známym za účasť na 
poslednej rozlúčke s manželom, otcom, dedkom a pra-
dedkom Vojtechom Nagyom, ktorý nás navždy opustil 
17. decembra 2013 vo veku 70 rokov. Ďakujeme 
za prejavy sústrasti a kvetinové dary. smútiaca rodina 

„Len láska zostane, tá smrť nepozná.“ (1 Kor. 13,8)
S láskou spomíname na našu milovanú 
Jolanu Pethőovú, ktorá nás pred rokom, dňa 
15. februára 2013, navždy opustila. V našich srdciach 
a mysliach bude žiť naďalej. 
smútiaca rodina

Pri prvom výročí úmrtia si s láskou spomíname na 
nášho drahého manžela, otca a dedka Tibora Zelinku, 
ktorý nás navždy opustil dňa 28. februára 2013.Kto ste 
ho poznali, venujte mu tichú spomienku.
manželka a dcéry s rodinami. 

So smútkom v srdci spomíname na drahú mamičku, 
babičku a prababičku Margitu Horváthovú, 
ktorá nás 8. januára 2012 navždy opustila. Kto ste ju 
poznali, venujte jej tichú spomienku pri druhom výročí 
jej úmrtia. dcéry s rodinami, vnukovia a pravnukovia 

Dňa 20. februára 2013 uplynú tri roky, čo nás opustila 
milovaná mama a babka Helena Barboríková, 
rod. Sudinová. Kto ste ju poznali, venujte jej tichú 
spomienku. S láskou v srdci spomínajú dcéry 
s rodinami a vnuci, ktorým veľmi chýba.

Dňa 20. decembra 2013 uplynuli tri roky, čo nás navždy 
opustil milovaný manžel, otec, dedko a pradedko 
Zoltán Józsa. Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku. S láskou a smútkom v srdci spomína 
manželka, deti s rodinami a pravnúčatá, ktorým 
pradedko veľmi chýba. 

S hlbokým zármutkom v srdci spomíname na milovanú
Prisku Rostásovú, ktorá nás navždy opustila 
21. marca 2009. Kto ste ju poznali, venujte jej tichú spo-
mienku pri piatom výročí jej úmrtia. sestra s rodinou

S hlbokým zármutkom spomíname na milovanú 
mamičku, babičku a prababičku 
Gizelu Víghovú, rodenú Kovácsovú, 
ktorá nás navždy opustila 21. februára 2007 vo veku 
77 rokov. Spomíname s láskou.  

S láskou v srdci si pripomenieme 15. výročie úmrtia 
Eugena Kovácsa, 
ktorý nás navždy opustil 10. februára 1999. 
Nezabudneme, naveky spomínajú manželka a synovia 
s rodinami.

S láskou v srdci si pripomenieme 20. výročie úmrtia 
nášho milovaného manžela, otca a dedka 
Ervina Červenku. 
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku. 
S láskou spomína rodina.

Narodili sa
Mária Sabová, nar. 14. decembra 2013 
Dominik Sidó, nar. 17. decembra 2013 
Marek Varga, nar. 22. decembra 2013
Alex Herák nar. 12. januára 2014
Leonard Rosenberg, nar. 26. januára 2014
Zdravie a šťastie na štarte do života.

Zosobášili sa
Mário Rigo  (Sládkovičovo)
a Marta Farkašová (Veľký Grob)
Veľa šťastia na spoločnej ceste životom 
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Uzávierka budúceho čísla je 28. marca 2014 ● Svoje články, oznamy a inzeráty pošlite e-mail: evasudova@gmail.com alebo ich 
odovzdajte v knižnici v Inovatechu. ● kontakt: 0905 863 495

Navždy nás opustili
Vojtech Nagy (70), 17. decembra 2013
Vincent Roth (55), 26. decembra 2013 
Anna Uherová (77), 2. januára 2014
Anna Pokorná (81), 27. januára 2014
Bývalí občania mesta:
Karol Ferencz (71), 5. decembra 2013
Nech odpočívajú v pokoji…
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Multikultúrny festival

Tohoročný už deviaty Sládkovičovský 
mestský ples sa konal v hoteli Tevel pod 
taktovkou hudobnej skupiny Alfy Band 
z Nových Zámkov. Ples tradične otvoril 
primátor mesta, ktorý poprial všetkým 
účastníkom plesu príjemnú zábavu, čo 
sa aj vďaka dobrej hudbe, výbornému 
občerstveniu a predovšetkým vďaka 
milým „plesajúcim“ podarilo splniť na 
sto percent. Tak sa aspoň vyjadrili tí 
najvytrvalejší tanečníci, ktorí odchá-
dzali z plesu naozaj až nad ránom. 

Bohatá tombola potešila mnohých 
účastníkov, ktorí si odniesli milé, vkus-
né a cenné výhry. 

Ďakujeme všetkým sponzorom tom-
boly a menujeme aspoň prvých desať – 
Bekaert Slovakia, Mesto Sládkovičovo, 
Mgr. Edita Katonová Ing. Viliam 
Kurinec, KOAM Elektronik, s.  r.  o., 
Zaninoni Logistic, s.  r.  o., Virema 
Trade, s.  r.  o., pán Alexander Bende, 
pani Mária Horníková a TK Vincov les, 
s. r. o.         
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